
                                                           Protokół nr XXXIII  2014
 z obrad  Rady Gminy Raków

z dnia 24 stycznia 2014

Sesję rozpoczęto o godz. 9º° w lokalu Urzędu Gminy Raków /sala konferencyjna/. Obradom

przewodniczył  Jerzy Nowak - Przewodniczący Rady,  który otworzył sesję i  powitał  wszystkich

obecnych.  Z  ogólnej  liczby 15  radnych  udział  w obradach  wzięło12 radnych.  Lista  obecności

radnych stanowi  załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. W obradach Rady udział wzięli: Alina

Siwonia  –  Wójt  Gminy,  Jadwiga  Milewicz  -  Z-ca  Wójta,  Anna  Pleban  –  Skarbnik,  Krystyna

Urbanowska  –  Sekretarz,  sołtysi  z  terenu  gminy  Raków.  Lista  obecności  sołtysów  stanowi

załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad. 1  Otwierając obrady Rady Przewodniczący Jerzy Nowak stwierdził  quorum informując, że

zgodnie z listą obecności w obradach udział bierze 12 radnych wobec tego Rada jest władna do

podejmowania prawomocnych uchwał.

Ad.  2 Przewodniczący  Rady  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  sesji,  który  zawiera

następujące punkty:

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

2) Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji.

3) Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji.

4) Informacja Wójta Gminy Raków o podjętych działaniach między sesjami.

5) Informacja Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy z posiedzeń komisji.

6) Podjęcie uchwał  w sprawie:

      a) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie

          ścieków na terenie gminy Raków,

      b) ustalenia wysokości stawek opłat adiacenckich,

     c) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc

        gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020,

   d) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo

   świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych

   wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania

      „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020,

 e) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie

  pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku



   lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego

   gmin   w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata

      2014-2020,

  f)  wprowadzenia zmian w uchwale dotyczącej uchwalenia Gminnego Programu

       Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na

       terenie Gminy Raków na lata 2011-2014,

g) ustalenia opłat za świadczenia udzielane w publicznych przedszkolach, oddziałach

 przedszkolnych i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez

    Gminę Raków,

h) powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego,

i) nabycia nieruchomości położonej w Rakowie,

j) górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w

  zakresie opróżniania zbiorników  ścieków bezodpływowych na terenie Gminy Raków.

7) Wolne wnioski i zapytania.

8) Zamknięcie obrad sesji.

   

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad. Za opowiedziało się 12

radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Porządek obrad  został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 3 W tym punkcie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zatwierdzenie protokołu z

poprzednich sesji bez jego odczytania. W wyniku głosowania Protokół nr XXXII/2013 z dnia  30

grudnia 2013 br. z obrad  Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie.

Ad.  4  Wójt  Alina  Siwonia  przedstawiła  informację  o  podjętych  działaniach  w okresie  między

sesjami, informując, że zakończono pracę przy źródełku w Pągowcu. Wartość inwestycji wynosiła

niespełna 50  tys. zł. Wójt poinformowała również, że istnieje potrzeba zainstalowania balustrady

od strony Pągowca ze względów bezpieczeństwa.

Następnie Wójt poinformowała, że w gazecie ,, Echo Dnia” opublikowano ranking gmin, z

wykorzystaniem  środków  unijnych  na  jednego  mieszkańca  za  lata  2009-2012.  Gmina  Raków

znalazła się na trzecim miejscu  wśród gmin powiatu kieleckiego zyskująca na jednego mieszkańca

kwotę 2.021,00 zł.

W dalszej części sprawozdania Wójt poinformowała, że odbyła spotkanie w miejscowości

Papiernia  z  Nadleśniczym  Nadleśnictwa  Chmielnik   p.  Romanem  Wróblewskim  dot.  dojazdu

mieszkańców do miejscowości  Papiernia.  Od miejscowości  Celiny do Papierni  prowadzi  droga

leśna i w przyszłości należałoby ten odcinek przejąć na własność gminy od Lasów Państwowych.



Innym problemem jest fakt przynależności do Lasów Państwowych odcinka drogi Celicy-

Korzenno. Obecnie ten odcinek drogi jest fragmentem drogi powiatowej.

Wójt  poinformował  o  kradzieży  siatki  ogrodzeniowej  przy  zbiorniku  wodnym  w

miejscowości Korzenno.

Na ręce  p.  Wójt  podziękowanie  przekazał  przedstawiciel  firmy „ADIR” dla  pani  sołtys

Głuchowa i Głuchów Lasy za pomoc przy realizacji zadania.

Dokonano otwarcia ofert na budowę wodociągu w Woli Wakopnej. Najkorzystniejsza oferta

wpłynęła  od  firmy  „Ekoplastr”  na  kwotę  973.640,00  zł.  Złożono  również  ofertę  na  nadzór

inwestorski wśród, których najkorzystniejsza była oferta Przedsiębiorstwa Usługowo Handlowego z

Radomia o wartości 10.302,00 zł.

Wypłacane  są  środki  za  grunty  przejęte  pod  budowę  obwodnicy  ich  właścicielom.

Właściciele nieruchomości są usatysfakcjonowani wysokościom  przyznanych kwot.

Na  wniosek  gminy  oraz  rodziców  dzieci  z  obwodu  szkolnego  SP  Szumsko  LGD

przygotowało wniosek o założenie „Klubu Malucha”. Wniosek uzyskał pozytywną ocenę i będzie

realizowany w 2014 roku. Wysokość dofinansowania wyniesie 256.572,00 zł.

W czytelni  biblioteki  w Szumsku  odbywać się  będą  zajęcia  gry na  gitarze  dla  dzieci  i

młodzieży. Zajęcia będą odbywać się w piątki dla 20 chętnych uczestników.

Z racji ataku zimy w dniu 21 stycznia br .odwołano zajęcia szkolne.

Odebrano samochód marki Reno dofinansowany z PEFRON dla osób niepełnosprawnych.  

Ad.  5  Informację  ze  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Spraw  Społecznych,  Komisji  Rolnictwa

Ochrony  Środowiska  i  Rozwoju  Gospodarczego  przedstawił  Przewodniczący  Komisji  Spraw

Społecznych  Stanisław  Stemplowski  informując,  że  komisja  dogłębnie  analizowała  projekty

uchwał,  które  zostały  pozytywnie  zaopiniowane  z  wyłączeniem  uchwały  w  sprawie:  ustalenia

wysokości  stawek opłat  adiacenckich.  Członkowie  komisji  negatywnie  odnieśli  się  do  projektu

uchwały.

Z  posiedzenia  Komisji  Budżetu  i  Finansów  informację  złożył  Pan  Karol  Olsiński,

informując,  że  członkowie  komisji  zapoznali  się  z  przedłożonymi  materiałami,  które  zostały

szczegółowo  omówione  i  pozytywnie  zaopiniowane.  Komisja  jednogłośnie  opowiedziała  się

przeciw uchwale w sprawie: ustalenia wysokości stawek opłat adiacenckich.

Ad.  6  Następnie   Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania  poszczególnych  projektów

uchwał:

a)  w  sprawie:  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe



odprowadzanie  ścieków na terenie gminy Raków,  uchwałę poddano pod głosowanie za 12,

przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XXXIII/205/2014r.  została  podjęta  jednogłośnie

stanowi załącznik nr 3 do protokołu,

b) w sprawie: ustalenia wysokości stawek opłat adiacenckich, uchwałę poddano pod głosowanie

za 0, przeciw 12, wstrzymujących 0 .Uchwała została odrzucona jednogłośnie

c)  w  sprawie:  ustanowienia  wieloletniego  programu  osłonowego  w  zakresie  dożywiania

„Pomoc  gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, uchwałę poddano pod głosowanie za

12, przeciw 0, wstrzymujących 0.  Uchwała Nr XXXIII/206/2014r.  została podjęta jednogłośnie

stanowi załącznik nr 4 do protokołu,

d) w sprawie: określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku

albo  świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  dla  osób  objętych

wieloletnim  programem  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie  dożywiania  „Pomoc

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020,  uchwałę poddano pod głosowanie za 12,

przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XXXIII/207/2014r. została  podjęta  jednogłośnie

stanowi załącznik nr 5 do protokołu,

e)  w  sprawie:  podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania

nieodpłatnie  pomocy  w  zakresie  dożywiania  w  formie  świadczenia  pieniężnego  na  zakup

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego  gmin

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020,  uchwałę

poddano pod głosowanie za 12, przeciw 0, wstrzymujących 0.  Uchwała Nr XXXIII/208/2014r.

została podjęta jednogłośnie stanowi załącznik nr 6 do protokołu,

f) w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale dotyczącej uchwalenia Gminnego Programu

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na   terenie

Gminy  Raków  na  lata  2011-2014,  uchwałę  poddano  pod  głosowanie  za  12,  przeciw  0,

wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XXXIII/209/2014r. została  podjęta  jednogłośnie  stanowi

załącznik nr 7  do protokołu,

g)  w  sprawie:  ustalenia  opłat  za  świadczenia  udzielane  w  publicznych  przedszkolach,

oddziałach  przedszkolnych  i  innych  formach  wychowania  przedszkolnego  prowadzonych

przez Gminę Raków, uchwałę  poddano pod głosowanie  za  12,  przeciw 0,  wstrzymujących 0.



Uchwała Nr XXXIII/210/2014r. została podjęta jednogłośnie stanowi załącznik nr 8 do protokołu,

h) w sprawie: powołania Komisji Inwentaryzacyjnej Mienia Komunalnego,  uchwałę poddano

pod głosowanie  za  12,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr XXXIII/211/2014r.  została

podjęta jednogłośnie stanowi załącznik nr 9 do protokołu,

i)  w sprawie: nabycia nieruchomości położonej w Rakowie, uchwałę poddano pod głosowanie 

11 za , przeciw 1, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XXXIII/212/2014r. została podjęta stanowi 

załącznik nr 10  do protokołu,

j) w sprawie: górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w

zakresie opróżniania zbiorników  ścieków bezodpływowych na terenie Gminy Raków, uchwałę

poddano pod głosowanie za 12, przeciw 0, wstrzymując 0. Uchwała Nr XXXIII/213/2014r. została

podjęta jednogłośnie stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Ad.  7 Wolne wnioski  

W wolnych wnioskach głos zabrali:

- radny Czesław Bęben zapytał o konieczność przedstawiania rachunku za wywoź ścieków przez

mieszkańców Nowej Huty.

- radny Stanisław Stemplowski poprosił o posypanie piaskiem drogi powiatowej Raków –

 Rakówka.

- radny Zbigniew Feldman dopytał po czyjej stronie jest płatność za światło, które się świeci przy

obwodnicy. Jeżeli po stronie urzędu to zgłasza wniosek formalny o to żeby światło było wyłączane

o jednakowe godzinie dla wszystkich. Następnie poruszył sprawę dodatkowego kursu autobusu

komunikacji miejskiej, który by kursował: Kielce – Łagów - Raków. Poprosił również  o

zainstalowania dwu lamp ulicznych w Rembowie. Zgłosił uszkodzony płot w Chańczy pytając

kiedy zostanie naprawiony. Następnie poinformował, że do dnia 28 lutego br. upływa termin

zgłoszenia kandydatów do konkursu „Sołtys Roku 2013”.

- radny Karol Olsiński  zgłosił prośbę usunięcia  znaku  zatrzymywanie się i postoju w rynku w

 Rakowie (od strony banku).

- radny Andrzej Banasik zgłosił posypanie drogi piaskiem w Zalesiu.

- radny Stanisław Nyk zwrócił uwagę na niepokojące komentarze mieszkańców Życin w sprawie

nieprzestrzegania przez kierowców ustawionego znaku w miejscowości Życiny ograniczającego

tonaż do 8 ton. Zdaniem p. Stanisława Nyka należałoby znak respektować albo go zlikwidować.



- radna Sylwia Przetak poinformowała, że zgłaszała już trzy razy do p. Stanisława Firmantego

świecące się światło uliczne w ciągu dnia w Chańczy (transformator przy  lesie).

Odpowiedzi  na  pytania  udzieliła  Wójt  Alina  Siwonia   informując,  że  jeżeli  chodzi  o

rachunki za wywoź ścieków  wynika to z informacji od mieszkańca.

Zgodnie  z  dotychczasowymi  przepisami  opłata  za  energię  elektryczną  ponosi  urząd.

Samorządy mocno się sprzeciwiają. Najkorzystniej byłoby aby ustawodawca zmienił zapisy aktów

prawnych i kosztami oświetlania obciążył zarządcę drogi.

Droga Raków- Rakówka zostanie posypana piaskiem

Transport w obszarze gminy funkcjonuje dobrze. Jednakże Wójt  podejmie rozmowę z MPK

i przedłoży ofertę.

Zakaz zatrzymywania się i postoju w obrębie rynku w Rakowie  zostanie zlikwidowany.

Urząd dokona zgłoszenia awarii oświetlenia ulicznego w Chańczy.

Ad. 8   Przewodniczący Rady Jerzy Nowak podziękował za udział  w obradach sesji  i  dokonał

zamknięcia obrad sesji godz10ºº

Na tym protokołowanie zakończono

Protokolant: Grażyna Grosicka

                                                                                                             

                                                                                                               Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                                          Jerzy Nowak




